
J E G Y Z Ő K Ö N Y V  

 

 

Készült: Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2019. december 12-ei rendkívüli nyilvános ülésén.  

 

Az ülés helye: Városháza Díszterme (5400 Mezőtúr, Kossuth Lajos tér 1. I. emelet 9.)   

 

Jelen vannak: Herczeg Zsolt polgármester, Batta Attila Viktor képviselő, Harmat Mihályné 

képviselő, Kovács Attila képviselő, Kovács Mihály képviselő, Kovács Péter József képviselő, 

Patkós Éva képviselő, Patkós Lajos képviselő, Rózsa Endre Bertalan képviselő, dr. Siposné Varga 

Ildikó képviselő, Szűcs Dániel képviselő.   

 

dr. Enyedi Mihály jegyző, dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Boross Boglárka osztályvezető, 

Biriszló Beáta osztályvezető, Békefi-Mucsi Lídia vagyongazdálkodó, Dóczi Józsefné  

jegyzőkönyvvezető, Paholcsek Ferenc informatikus  

 

Herczeg Zsolt: Rendkívüli nyilvános ülésünkön köszöntöm a megjelent városi képviselőket, a 

napirendi pontokhoz meghívottakat. A jelenléti ív alapján megállapítom, hogy a 12 fő képviselő 

közül jelen van 11 fő, az ülés határozatképes. Bejelentéssel van távol Kötél János városi képviselő. 

Bejelentem, hogy az ülésről hangfelvétel és jegyzőkönyv készül. A jegyzőkönyv hitelesítésére 

Patkós Éva és dr. Siposné Varga Ildikó városi képviselőket kérem fel.  

Javasolom, hogy a mai ülésünkön a képviselő-testület a 2019. december 6-án kiadott meghívóban 

szereplő napirendi pontokat tárgyalja meg.  

 

Kovács Attila ügyrend: Kérem, hogy a napirendre vegyük fel 6. napirendi pontként az Egyebek 

napirendi pontot.   

 

Herczeg Zsolt: A napirendet a módosító javaslattal bocsátom szavazásra. 

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal a módosítást elfogadta és az alábbi határozatot 

hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

157/2019.(XII.12.) képviselő-testületi h a t á r o z a t a 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete 2019. december 12-ei rendkívüli nyilvános ülése 

napirendjének jóváhagyásáról 

 

Mezőtúr Város Képviselő-testülete - Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 59. § (2) bekezdése alapján – elfogadja a 2019. december 12-ei rendkívüli 

nyílt ülésének napirendjét. 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 3/2019.(II.18.) rendelete 

módosításához 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

2. A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal további működtetésével kapcsolatos döntés 

meghozatalára 

Előadó: dr. Enyedi Mihály jegyző 

 

3. Dr. Szántosi Antal kérelméről 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 
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4. Az AMBRO-DENTAL Egészségügyi Szolgáltató Betéti Társasággal kötött feladatellátási 

szerződés megszüntetése 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

5. A Székely Nemzeti Tanács nemzeti régióikról szóló polgári kezdeményezésének 

támogatásáról 

Előadó: Herczeg Zsolt polgármester 

 

6. Egyebek 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Osztályai, Helyben 

5. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

 

1. napirendi pont 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 3/2019.(II.18.) rendelete 

módosításához 

 

Herczeg Zsolt: Van-e kérdés, hozzászólás? 

 

Kovács Attila: A költségvetés részletezésénél a 14. pontnál eddig az volt, hogy az általános és 

céltartalék felhasználást esetenként 5 millió forintig a polgármester engedélyezi, melyről a 

képviselő-testületet a költségvetési rendelet módosításakor tájékoztatja. Az 5 millió forint feletti 

felhasználásokra csak a képviselő-testület döntését követően kerülhet sor. Ez eddig mekkora összeg 

volt?  

 

Herczeg Zsolt: Tudomásom szerint ugyanekkora volt 3 évig.   

 

Kovács Attila: A 10. § 8. pontjával kapcsolatosan lenne kérdésem. A polgármester saját 

hatáskörében rendeli el a köztemetést, a képviselő-testület a polgármesterre ruházza az alábbi 

támogatásokat.  

 

dr. Enyedi Mihály: Most a mellékletben módosítottunk. Ebben vezetjük át azokat a változásokat, 

amik történtek. Ilyenkor megjelenik az egységes szerkezetű rendelet is, amiben nem változtatunk. 

Ha bármilyen jellegű változás lenne ebben, akkor a módosító rendeletben szerepelne. A képviselő 

úr által említett szöveg még februárban lett elfogadva. Az összes többi, ami a jelenlegi módosítást 

érinti, azok olyan számszaki átvezetések, amiket az osztályvezető asszony leírt az előterjesztésében. 

Az összes többi így lett elfogadva, nem is nagyon nyúltunk hozzá ebben az évben. Mindig csak az 

adattáblákban vezettünk át számokat, a főszöveg nem változott. A lényeg ilyenkor a táblázatokban 

van, ami leírásra került az előterjesztésben.  

 

Boross Boglárka: Költségvetési rendeletünk rendelet részében az általános tartaléknak az összege 

módosult, melyet dőltbetűkkel jeleztünk. Ez van átvezetve az egységes szerkezetben is. A rendelet 

többi része csak számszaki változást tartalmaz.  
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Kovács Attila: A 8. ponttal kapcsolatos módosításra lesz-e lehetőség? Itt vannak olyan pontok, 

amivel a bizottságnak kellene foglalkozni, hogy ne terheljék a polgármester úr munkáját.  

 

Herczeg Zsolt: Ezen év elején, a költségvetési rendelet meghatározásakor célszerű változtatni. A 

mai napon is lehetne, de mivel bizottsági ülés nem előzte meg, ezért nem látom célszerűnek, hogy 

belemenjünk egy olyan szakmai egyeztetésbe, ami esetleg több órát is igénybe vehet. A jövő év 

elején javasolom ezeket tárgyalni. 

 

Kovács Mihály: A 9.2. táblázatban a 25. tétel alatt 142.251 ezer forint szerepel. Ez mit takar?  

Lakatos Gyula állampolgár köszönetét szeretném tolmácsolni a 65 év felettieknek önkormányzati 

támogatással nyújtott ingyenes védőoltás kapcsán.  

 

Herczeg Zsolt: A 142.251 ezer forint az egész kft. kompenzációját jelenti.  

  

Rózsa Endre: A 9. oldal 8. pont kapcsán szeretném elmondani, hogy a segélyezés terén bizonyos 

dolgokat át kellene ruházni a bizottságokra. Kérem, hogy erre térjünk vissza a jövő év folyamán.  

 

Herczeg Zsolt: Naponta írok alá segélyezési határozatokat. Amennyiben a segélyezés bizottsági 

hatáskörbe kerül, akkor a bizottságnak minimum egyszer egy héten ülésezni kell. Lehet, hogy ez is 

kevés lesz, mert az ügyfélnek gyorsabban szüksége van a segítségre és akár aznap, vagy másnap a 

segélyhez akar jutni. Ha bizottság döntene a segélyezésben, akkor a lakossággal közölni kell, hogy 

az ügyintézés ideje meghosszabbodik. Amikor aktuális lesz, megbeszéljük ezt a témát.  

 

Batta Attila Viktor: A segélyek vizsgálatát a hatósági osztály végzi. A bizottság ugyanolyan 

dossziéból fog dolgozni, nem lát többet, mint a polgármester vagy a leendő alpolgármester 

(adatfelvételi lap, környezettanulmány). A bizottságnak hetente össze kellene ülnie és a fogadóóra 

után még külön is. Nem javasolom bizottság létrehozását. 

 

Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete 11 igen egyhangú szavazattal megalkotta 

Mezőtúr Város Önkormányzata 2019. évi költségvetéséről szóló 3/2019.(II.18.) rendelete 

módosításáról szóló 24/2019.(XII.17.) önkormányzati rendeletét.  

 

 

2. napirendi pont 

 

A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal további működtetésével kapcsolatos döntés 

meghozatalára 

 

Herczeg Zsolt: Az előterjesztésben szereplő többi település már elfogadta ezt az előterjesztést.  

 

Rózsa Endre: Mezőhék polgármesterével mi a helyzet? 

Kétpón bizonyos anyagok keresése történt központi szervek által. Ha ilyen van, az mennyire érint 

bennünket? Mennyire vagyunk ebben felelősek? Esetleg milyen következménye lehet? 

 

Herczeg Zsolt: 2014 előtt Mezőhék Túrkevével alkotott közös önkormányzati hivatalt. A 2014 évi 

helyhatósági választás után Túrkeve nem kívánta Mezőhékkel ezt folytatni. Mivel nem volt más 

választásunk, Mezőhéket befogadtuk.  

 

dr. Enyedi Mihály: Mezőhék polgármestere ellen méltatlansági eljárást indítottunk, akit jogerősen 

10 hónap börtönre ítéltek 2 évre felfüggesztve még az előző ciklusban. Polgármester asszony 

bírósághoz fordult a testület döntése miatt. Ezt a pert megnyertük, a bíróság kimondta, hogy 

méltatlan a pozíciójára, nem töltheti be a polgármesteri tisztséget. Jött a választás, polgármester 
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asszonyt újraválasztották és itt lett egy joghézag. Akit úgy ítélnek el, hogy a választójogát nem 

korlátozzák, az indulhat a választáson. Mindaddig méltatlan a bíróság álláspontja szerint, amit már 

több jogerős ítélet megerősít, amíg a két év le nem telik. Ismételten indítottunk egy méltatlansági 

eljárást, amit ismételten elfogadott a képviselő-testület. Ismételten pert indítottak ellenünk, 

ismételten beadtuk az ellenkérelmünket a bíróságra. Úgy gondolom, hogy ennek a hónapnak a 

végére meg fog jönni a válasz és akkor Mezőhéken új választást fogunk tartani.  

A közbeszerzéseket egy akkreditált közbeszerzési tanácsadó látja el, szervezi jogi és pénzügyi 

felelőssége mellett. Mi a tőle kapott anyagból dolgozunk. Azok a döntések, amelyek bármelyik 

képviselő-testület elé kerülnek, azok a megfelelő döntésmechanizmusból, megfelelő eljárással 

kerülnek lefolytatásra. A többi dologról nem tudok nyilatkozni, mert nincs információm. A kétpói 

telephely a közös önkormányzati hivatal része, ennyiben érint bennünket.  

 

Herczeg Zsolt: A közös önkormányzati hivatalt jegyző úr vezeti. Ha adott esetben jegyző úr vagy a 

pénzügyi vonal vezetője valamiről nem tud, az kellemetlen, de akkor nem ők működtek közre 

ezekben az ügyekben az adott telephelyen, hanem az ottani dolgozók, a képviselő-testület vagy a 

polgármester.   

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

158/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozat 

 

A Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal további működtetésével kapcsolatos döntés 

meghozatalára 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete a Magyarország önkormányzatairól szóló, 

2011. évi CLXXXIX. törvény 84.§-86.§-ban foglaltak szerint – figyelemmel azt Alaptörvény 32.- 

cikk. (1) bekezdés l, pontjára, valamint a 33. cikk (3) bekezdésére- alapján az alábbi határozatot 

hozza: 

 

A képviselő testület elfogadja a határozat mellékletét képező közös önkormányzati hivatal 

működtetéséről szóló megállapodást, mely aláírására, valamint a szerződés megkötésével 

kapcsolatos valamennyi szükséges feladat megtételére felhatalmazza Herczeg Zsolt polgármestert. 

 

Határidő:  2019. december 31. 

Felelős:  Herczeg Zsolt polgármester 

 

 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik: 

Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül: 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

5. Kétpó Község Önkormányzata 

6. Mesterszállás Község Önkormányzata 

7. Mezőhék Község Önkormányzata 
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3.napirendi pont 

 

Dr. Szántosi Antal kérelméről 

 

Herczeg Zsolt: Ismerteti az előterjesztést. 

 

Kovács Attila: Jelenleg mennyi hektár földje van Mezőtúr Város Önkormányzatának? Átlagban 

mennyi bérleti díjért adjuk ki a földeket? 

 

Herczeg Zsolt: A földjeink többsége nincs kiadva, saját magunk műveljük. Körülbelül 300 hektár 

földünk van, ebből kb. 250 hektár szántó. A földdel kapcsolatos feladat az Intézményellátó Kft-hez 

van kiszervezve. A művelés tekintetében az Intézményellátó Kft. kéri be az árajánlatokat a 

nevünkben. A nyertes ajánlattevő műveli a területeinket. A munka árát az önkormányzatnak 

leszámlázza. A betakarításkor a bevétel az önkormányzaté.  

Csak zártkerteket adunk ki bérbe.  

 

Békefi-Mucsi Lídia: A zártkerti ingatlanokat adjuk kishaszonbérletbe. Ezeknek a képviselő-testület 

3 Ft/m2 árat határozott meg. Haszonbérbe földet már csak Dr. Szántosi Antalnak adunk azért, mert 

helyileg a Körös folyón túl helyezkedik el és nem lehet Mezőtúrról a gépekkel megközelíteni.    

 

Patkós Lajos: A Dr. Szántosi Antal által fizetett bérleti díj rendkívül magas a megszokotthoz képest. 

Itt 30.000 Ft/hektár a bérleti díj, a kérelmező ennek a dupláját ajánlja az önkormányzatnak.  

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

159/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozata  

 

Dr. Szántosi Antal kérelméről 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel a Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény 107.§-ra, valamint az önkormányzat tulajdonáról és a vagyonnal való 

gazdálkodás szabályairól szóló 24/2012.(IV.06.) önkormányzati rendelet 5.§-ában biztosított 

hatáskörére – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzata Képviselő-testülete az önkormányzat tulajdonában álló 

0894/23, 0894/26, valamint a 0894/27 hrsz-ú szántóterületekre vonatkozóan 2019. december 

15-től 2024. szeptember 30-ig földhaszonbérleti szerződést köt dr. Szántosi Antal (szül: 

Szántosi Antal, Dávod, 1943. november 22., an.: Horváth Erzsébet, szem. ig. sz.: 818019 

IA) 5540 Szarvas, IV. Külkerület 030/1. szám alatti lakossal. 

 

2. Az éves haszonbérleti díj összege 65.000 Ft/hektár + ÁFA. 

 

3. A képviselő-testület felhatalmazza a polgármestert a földhaszonbérleti szerződés 

módosításának aláírására. 

 

Felelős:      Herczeg Zsolt polgármester                      

Határidő:  2019. december 31. 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Vállalkozási, gazdaság- és városfejlesztési ügyintéző  
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A képviselő-testület határozatáról értesül: 

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

5. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Önkormányzati és Jogi Osztály, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály, Helyben 

7. Dr. Szántosi Antal, 5540 Szarvas, IV. Külkerület 030/1. 

 

 

4. napirendi pont 

 

Az AMBRO-DENTAL Egészségügyi Szolgáltató Betéti Társasággal kötött feladatellátási 

szerződés megszüntetése 

 

Herczeg Zsolt: Úgy tervezzük, hogy Mezőtúron a harmadik fogorvosi praxist az önkormányzat meg 

fogja hirdetni. Ismerteti az előterjesztést.  

 

Kovács Péter József: Két főre csökkent a fogorvosok száma Mezőtúron, mikor lesz újra három 

praxis. A fogorvosok nagyon túlterheltek és nagy szükség lenne még egy fogorvosra is. 

 

Kovács Attila: Mikortól írhatjuk ki a pályázatot? 

 

Herczeg Zsolt: Hivatalosan a januári képviselő-testület ülés után tudjuk meghirdetni a pályázatot.  

 

Rózsa Endre: Kérem, hogy a képviselő-testület külön munkamegbeszélés keretében üljön le orvos 

és a fogorvos kérdésben. Javasolom, hogy átlagon felüli juttatásokkal próbáljunk idecsábítani 

orvosokat.  

 

Patkós Lajos: Javasolom, hogy munkamegbeszélésen beszéljünk az orvos kérdésről.  

 

Batta Attila Viktor: A mi fogorvosaink is kötöttek helyettesítési szerződést a MEDI-CHEMI 

Egészségügyi Szolgáltató Bt-vel? 

 

Herczeg Zsolt: Igen.  

 

Szűcs Dániel: Munkamegbeszélésen beszéljünk a pályázati kiírásról már a bizottsági ülések előtt 

január elején, közepén.   

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

160/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozata 

 

Az MEDI-CHEMI Egészségügyi Szolgáltató Betéti Társasággal kötött feladatellátási 

szerződés megszüntetése 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – figyelemmel Magyarország helyi önkormányzatairól szóló 2011. évi 

CLXXXIX. törvény (a továbbiakban: Mötv) 13. § (1) bekezdés 4. pontjára, valamint az önálló 
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orvosi tevékenységről szóló 2000. évi II. törvény továbbá az egészségügyről szóló 1997. évi CLIV. 

tv. és a háziorvosi, házi gyermekorvosi és fogorvosi tevékenységről szóló 4/2000.(II.25.) EüM 

rendelet alapján – az alábbi határozatot hozza: 

 

1. Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete a Mezőtúr I. számú fogorvosi körzetére 

vonatkozó, az AMBRO-DENTAL Egészségügyi Szolgáltató Betéti Társasággal (5400 

Mezőtúr, Vásár u. 7/a., adószám: 21430811-1-16, képviselő: Ambrózy Péter) kötött 

feladatellátási szerződést 2019. november 19. napjával megszünteti.  

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzat Képviselő-testülete felhatalmazza Herczeg Zsolt 

polgármestert a határozat mellékletét képező, feladatellátási szerződés megszüntetés 

aláírására.  

 

Felelős: Herczeg Zsolt polgármester 

Határidő: azonnal 

 

A határozat végrehajtásában közreműködik:   

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály 

Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Gazdálkodási és Adóügyi Osztály 

                                                                    

A képviselő-testületi határozatról értesül: 

 

1.  Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. Batta Attila Viktor alpolgármester, Helyben 

3. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

4. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

5. Egészségügyi és Szociális Bizottság tagjai, Helyben 

6. Mezőtúri Közös Önkormányzati Hivatal Hatósági Osztály, Helyben 

7. AMBRO-DENTAL Bt. 5400 Mezőtúr, Vásár u. 7/a. 

8. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

9. Jász-Nagykun-Szolnok Megyei Kormányhivatal Mezőtúri Járási Hivatal Népegészségügyi 

osztály, Dr. Nagy Éva Anna 

10. Nemzeti Egészségbiztosítási Alapkezelő Ellátási és Koordinációs Főosztály III. 

Finanszírozási és Ártámogatási Osztály III.2. 5000 Szolnok, Mikszáth K. u. 3-5 

11. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

 

  

5. napirendi pont 

 

A Székely Nemzeti Tanács nemzeti régióikról szóló polgári kezdeményezésének támogatásáról 

 

Herczeg Zsolt: Kérdés, vélemény van-e? 

 

A képviselő-testület 11 igen egyhangú szavazattal az alábbi határozatot hozta: 

 

Mezőtúr Város Önkormányzata 

161/2019.(XII.12.) képviselő-testületi határozata  

 

A Székely Nemzeti Tanács nemzeti régióikról szóló polgári kezdeményezésének támogatásáról 

 

Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete Magyarország Alaptörvénye 32. cikk (1) 

bekezdés b) pontja alapján – az alábbi határozatot hozza: 
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1. Mezőtúr Város Önkormányzatának Képviselő-testülete támogatásáról biztosítja a Székely 

Nemzeti Tanács polgári kezdeményezését a „Kohéziós politika a régiók egyenlőségéért és a 

regionális kultúrák fenntarthatóságért”. 

A képviselő testület arra kéri Mezőtúr Város lakosságát, hogy aláírásukkal támogassák a 

Székely Nemzeti Tanács polgári kezdeményezését, melyet itt lehet megtenni:  

https://eci.ec.europa.eu/010/public/#/initiative  

 

2. Mezőtúr Város Önkormányzata elrendeli jelen határozat helyben szokásos módon történő 

közzétételét. 

 

Határidő: - 

            Felelős:   -  

 

            A határozat végrehajtásában közreműködik: 

            Önkormányzati és Jogi Osztály 

 

A képviselő-testület határozatáról értesül:  

 

1. Herczeg Zsolt polgármester, Helyben 

2. dr. Enyedi Mihály jegyző, Helyben 

3. dr. Balla Vilmos jegyzői referens, Helyben 

4. Képviselő-testület tagjai, Helyben 

5. Mezőtúr Város lakossága 

 

 

6.Napirendi pont 

 

Egyebek 

 

Kovács Attila: A Petőfi úton a Pedagógiai Szakszolgálattal szemben van egy parkoló, amelyre egy 

kft. kiírta, hogy ez a saját parkolója és inzultálja azokat az anyukákat, apukákat, akik a 

szakszolgálatra hoznak gyermekeket, amikor megállnak ezen a parkolóhelyen. Ennek a kft-nek van-

e arra engedélye, hogy ezt a parkolót üzemelteti saját neve alatt. Ha van, akkor ezt milyen 

feltételekkel sikerült a várostól megvásárolnia, bérbe vennie? 

 

dr. Enyedi Mihály: A kft-nek nincs erre jogalapja. A kft-t felszólítottuk korábban, hogy távolítsa el 

a külön használatot feltüntető tábláját, de ezt nem tette meg. Két dolog lehetséges. Januárban vagy 

februárban tervezünk behozni egy olyan rendeletet, ami erre lehetőséget ad. A képviselő-testületnek 

ki kell mondania, hogy igen vagy nem. Ha igen, akkor majd vizsgáljuk azt, hogy kiadjuk, ha nem, 

akkor egyértelműen újraindítom azt az eljárást, amit már elindítottam és le fogjuk vetetni a táblát. 

Jelenleg jogcím nélkül használja a parkolót. Meg kell vizsgálnunk azt is, hogy a közterület-foglalási 

díjjal kapcsolatban van-e eljárási kötelezettségünk. Addigra tudni fogjuk.  

 

Herczeg Zsolt: A közcélra megnyitott parkolókkal kapcsolatban korábban már kértem jegyző urat, 

nézzen utána, van-e arra mód, hogy ezeket a parkolókat bérbe adjuk. Természetesen megkérve az 

árát éves szinten vagy valamennyi időre szerződést kötve. Folyamatban van az előkészítése, mert 

máshonnan is jelentkezett már ilyen igény. Általában üzletekről vagy vendéglátóhelyekről van szó. 

Meg kell vizsgálni, hogy közterület céljára megnyitott parkolóhely önkormányzati rendelet alapján 

bérbe adható-e. 

 

https://eci.ec.europa.eu/010/public/#/initiative
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Kovács Attila: Polgármester úr válaszát elfogadom, egyetértek a felhozott indoklással. Nagyon 

gyorsan kellene erre megoldást találni. Jegyző úr válaszát nem nagyon tudom elfogadni, mert ha 

ebben az ügyben történt már jogsértés az adott kft. részéről, akkor már fel kellett volna ezt 

számolni. A közterület-felügyelőket oda kellett volna küldeni minden nap, hogy a kft. szerelje le ezt 

a táblát és szüntesse meg. Több esetben is inzultált már pontosan olyan szülőket, akiknek amúgy is 

van elég bajuk a sérült a gyermekük miatt. Kérem, hogy minél gyorsabban szólítsák fel ezt a kft-t a 

jogsértés megszüntetésére.  

 

Herczeg Zsolt: Ebben a témában intézkedni kell. 

 

Kovács Mihály: Három kényes témában szeretnék kérdést feltenni és természetesen törekedni fogok 

a személyiségi jogok betartására.  

 

Herczeg Zsolt: Javasolom, hogy ha olyan jellegű a kérdés, akkor zárt ülésen beszéljük meg. 

 

Kovács Mihály: Elfogadom. 

 

Rózsa Endre: Múlt csütörtökön a megyei közgyűlés tárgyalta a Jász-Nagykun Szolnok Megyei 

közúthálózat kezelésének a témáját. Ennek kapcsán természetes, hogy bizonyos perspektivikus 

dolgoknak az áttekintésére is sor kerül. A Szarvasi út felújítását 2021-ben 1,8 km hosszúságban 

tervezik. A közgyűlés elnökének jeleztem, hogy az utóbbi időben lekerült annak a gondolata, hogy 

Mezőtúr és Szarvas között híd épüljön. 2010 előtt miniszteri szinten volt tárgyalva ez a kérdés. 

Most azonban erről teljesen újként hallottak a közgyűlésen. Mezőtúrnak érdeke lenne, hogy erősítse 

ezt a gondolatot. Jön az újabb uniós hét éves ciklus, ezért be kell kerülnie a gondolatkörbe. Nagyon 

fontos lenne ez a kórházunk megvédése érdekében is, valamint Békés megye felé egy újabb nyitási 

lehetőség lenne. Kérem, hogy tegyük meg a szükséges lépéseket. 

A kórházzal kapcsolatban meghallgattuk dr. Csellár Zsuzsanna főigazgató asszonyt, de kérdéseket 

nem tehettünk fel és nem is beszélhetünk róla. Boldog István képviselő úr Facebook-os 

bejegyzésében azt nyilatkozta, hogy a szülészet biztonságban van, a sürgősségi fejlesztésre kerül, de 

a gyermekosztályról szó sem volt. Elfogadhatatlannak tartom, hogy erről ne beszéljünk. Kérem, 

hogy főigazgató asszony álljon ki és mondja el, mi a helyzet.  

Az intenzív osztálynak volt egy felszerelt területe. Hol vannak azok a felszerelések, hiszen ezek a 

mezőtúri vállalkozók adományozásából lettek megvásárolva.  

A megyében több házkutatás volt, és letartóztatás is történt. Kérem polgármester urat, hogy a kétpói 

találkozókról ha tud valamit, tájékoztasson bennünket, hiszen voltak itt mocskos pénzek is.   

 

Herczeg Zsolt: A hídépítésre amikor rákérdeztem, azt volt a válasz, hogy a tervezésre sincs pénz.  

Dr. Csellár Zsuzsanna főigazgató asszony arról beszélhet, amire engedélyt kap a fenntartójától. 

Mivel nem az önkormányzat a fenntartó, én pedig azért nem tudok mondani semmit. Azt a jelzést 

kaptam, hogy a szülészet és a gyermekosztály nincs pillanatnyilag olyan veszélyben, hogy 

megszűnik. Valóban vannak fejlesztési elképzelések a sürgősségi ellátás vonatkozásában.   

Az intenzív osztály eszközeire rákérdezek főigazgató asszonytól. A kórház már állami tulajdonban, 

fenntartásban van. Ha válaszolhat a kérdésre, akkor válaszol.  

Képviselő úr házkutatásról és mocskos pénzről beszélt. A mocskos pénzekről nem tudok. Az ország 

számos pontján a nyomozó hatóságok dolgoznak különböző esetekben, ezeknek számtalan érintettje 

van. Ebben az ügyben nekem konkrétan senki nem hozott a tudomásomra semmit. Nyilvánvalóan a 

nyomozó hatóság nem fog tájékoztatni. A mai napon azt mondhatom, hogy a nyomozó hatóság 

részéről irányomban semmilyen megkeresés nem érkezett. Tudomásom szerint az önkormányzati 

beruházásokat érintő minden egyes közbeszerzési eljárás jogszerűen zajlott le. A képviselő-testület 

döntött névszerinti szavazással általában egyhangúlag. A közbeszerzési szabályzatunkat betartottuk. 

A mezőtúri projektek nem hogy túlárazva lennének, hanem általában alulárazottak. Ha sor kerül 

arra, hogy a nyomozás során egy igazságügyi szakértőt felkérnek és megnézik a mezőtúri 
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projekteket, ezekről tudok nyilatkozni, de a Rákóczi úti iskola projektjéről nem, mert az nem 

önkormányzati projekt. Kozák Zsolt igazgató urat arról tájékoztattam, hogy az oktatás addig 

maradhat a Főiskolán, amíg a projekt le nem zárul. A pályázatainkat 2016-ban adtuk be és most 

2019 vége van. A megvalósítás 2019-ben történt alapvetően, sőt 2020-ban és 2021-ben is 

kivitelezni fogunk. Itt elsősorban a kerékpárutakra gondolok, attól függ, hogy mikorra zajlik le a 

nyílt közbeszerzési eljárás. Az interneten feltételezések vannak, ettől nem tudok elhatárolódni, csak 

konkrét dolgoktól. Most nincs miről beszélni, erről a témáról többet nem tudok mondani.  

 

Patkós Lajos: Közegészségügyet érintő dologról szeretnék szólni. Az Újváros végén élőktől jött a 

panasz, a XV.-XVI. utca, Sugár út, Kert utca lakóitól, hogy patkányinvázió van. Rendkívül irritáló 

ez a rengetek patkány, mindent szétrágnak. Kérem, hogy tegyünk ennek érdekében mielőbb 

lépéseket, hiszen ez nagy feszültséget okozó probléma. Előzzük meg az esetleges járvány 

kialakulását.  

 

Herczeg Zsolt: Felvesszük a kapcsolatot a Mezőtúri Járási Hivatallal, hogy milyen teendőnk van.  

 

Batta Attila Viktor: A múltkori testületi ülésen kérdeztem a Főiskola előtti ideiglenes kerékpárút 

kialakítását. Történt-e ez ügyben felmérés?  

A Múzeumkert lakóházpark előtt kamera a közterületet figyeli. Mennyire törvényes, hogy egy 

magánvállalkozó közterületi járdát, parkolót figyel meg és még ki sincs írva, hogy kamerával 

megfigyelt terület? 

 

Herczeg Zsolt: Kerékpárút lehetne, de kerékpárút és járda együtt nem. Folyamatban van a probléma 

megoldása. 

 

dr. Enyedi Mihály: A megfigyelés szabálytalan, a Nemzeti Adatvédelmi Hatóságnak megteszem a 

bejelentést hivatalból.  

 

dr. Siposné Varga Ildikó: Az Ifjúsági lakótelep, a Bajcsy-Zs.  és az I. utca szintén hemzseg a 

patkányoktól. Már két éve irtjuk őket házilag. Kérem, hogy ezt a kérdést városi szinten oldjuk meg. 

Egy család megkeresett, hogy a szomszédjukban újra szemetet halmoznak fel, lépni kellene valamit 

ellenük, komolyabb szankcióval, bírsággal.  

A Rákóczi úti iskolánál megállt a munka, mely két héttel ezelőtt kezdődött. Mire lehet számítani 

azon kívül, hogy maradhatnak a Főiskolán?  

 

Herczeg Zsolt: A patkánytémát intézzük.  

A Rákóczi úti iskolához jogilag semmi közünk. Két lehetőség lehet: vagy folytatódik a munka, de 

ehhez az kell, hogy meg kell várni azokat, akik most kényszerintézkedés alatt állnak, hogy tudják 

folytatni, mert itt a generálkivitelező az érintett, vagy új nyílt közbeszerzési eljárást kell lefolytatni. 

Az új közbeszerzési eljárás akár 2020 szeptemberig is eltarthat. Ez pedig azt vonja maga után, hogy 

a kivitelezés várható új határideje 2021.  

 

Rózsa Endre: Jelzem polgármester úrnak, hogy 2020. január 29-én 16-17 óra között az Újvárosi 

Általános Iskolában nyilvános fogadóórát tartunk.  

A „Szeretlek Mezőtúr” frekventált helyen kerüljön kihelyezésre.  

 

Herczeg Zsolt: A felirat festésen volt, a Városháza mellett lesz kihelyezve az Adventi vásárkor.  

 

Szűcs Dániel: Van-e még lehetőség nagyobb kátyúknak a kijavítására a Béketelepen? A Nagy Jenő 

utca forgalma igen nagy, mivel a Laktanya utcáról áttevődik a forgalom ide, mert nagyon kátyús. 

Vizsgáljuk felül, hogyan tudjuk azokat az utcákat megóvni, a forgalmat elterelve vagy kitiltva, ahol 

pl. a futárszolgálat autói járnak.  
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Herczeg Zsolt: A jövő évben városunk forgalomtechnikai felülvizsgálata meg fog történni, ekkor 

mindenki elmondhatja majd a javaslatait.  

Az átlaghőmérsékletre tekintettel már aszfaltozni nem lehet. Esetleg mart aszfalttal tudjuk ezeket a 

kátyúkat betölteni. Ez nem tartós, de pillanatnyilag hasznos lehet.  

A start közmunka programot reményeink szerint az Intézményellátó Kft. fogja lebonyolítani a saját 

nevében. Eddig az önkormányzat valósította meg, de gyakorlatban ott dolgoztak az emberek.  

Jövőre minél több járdát szeretnénk megépíteni, mely markánsabb lenne a közfoglalkoztatási 

programban, a kátyúzást viszont külsős profikra bíznám. A vállalkozásokkal tavasszal, nyáron és 

ősszel kötnénk szerződést.  

 

Harmat Mihályné: A Balogh Ádám utca Komló út felőli része ki lett kátyúzva aprókővel, viszont a 

kicsi szakaszra a rázótól a 15. számig nem került sor, pedig ígéretet tettünk rá. Van-e erre lehetőség, 

hogy ezt a rossz idő előtt megcsináljuk?  

 

Herczeg Zsolt: Pappné Juhász Emília ügyvezető asszony nevében nem tudok nyilatkozni.  

  

Harmat Mihályné: Az Alsórészen, amíg a szeméthalmok nem lesznek megszüntetve, addig minden 

tele lesz patkánnyal. Ez a városnak minden részére vonatkozik, ahol a szemetet lerakják.  

 

dr. Siposné Varga Ildikó: Az Adventhez csatlakozva a Sziromszerelem, a Herbály Virágbolt és a 

Petőfi úton fenyőfát árusító árus segítségével szeretnénk a Hortobágy-Berettyó folyó hídkorlátját 

karácsonyi dekorációval feldíszíteni vasárnap reggel 8 órakor. A közútkezelő engedélyét erre 

megkaptuk, köszönöm a polgármester úr közbenjárását ez ügyben.  

  

Kovács Attila: A patkány és a szeméthelyzetre szeretnék reflektálni. A héten írtam polgármester 

úrnak a pénzügyi, városfejlesztési és környezetvédelmi bizottság nevében egy kérést, amelyben 

kértem, hogy Mezőtúr közterületeivel kapcsolatban ki szeretnék dolgozni egy olyan javaslatot, hogy 

felmérjük azon területeket, amelyek a város, illetve a lakosság gondozásában vannak. Egységes 

szabályozást szeretnénk készíteni arra is, hogy a szemételhelyezőket milyen szabályozással, 

szankcióval lehet büntetni. Az Intézményellátó Kft-nél sokszor túlterhelés van, hiszen nincs 

szétválasztva, hogy mely feladatot kell a városnak, és mely feladatot a kell a kft-nek elvégezni. A 

képviselők körzetekre osztva fogják ezt megkapni, melyet a város újságjában közzétesszük, hogy 

hogyan kell eljárni. Lesz türelmi időszak, de azután a megerősített közterület-felügyelettel számon 

is fogjuk kérni.  

Az utak tekintetében is fog a bizottság fejlesztési javaslatokat tenni, hogy milyen fejlesztési 

irányokat valósítsunk meg.  

Javasolom, hogy a lakosság valamilyen platformon keresztül be tudja jelenteni, ha kátyút észlel. 

Sok a feladat, de rajta vagyunk, hogy megoldjuk.  

 

Herczeg Zsolt: A lakosság most is be tudja jelenteni a problémát, megvannak az elérhetőségeink. 

Egy alkalmazásnak a megvásárlása már folyamatban van, itt be tudják majd jelenteni a hibákat. Az 

Intézményellátó Kft. az idén már használta ezt az applikációt, a kivitelezővel ezen keresztül 

kommunikáltak.   

 

Batta Attila Viktor: Ha a magánházak és az üzletek előtt nem történik meg a hóeltakarítás, akkor 

nem az önkormányzatot kell felelőssé tenni. A Szabadság téren vannak ilyen úszótelkek, ahol egy 

méter a ház tulajdona. Ott a mi kötelességünk a füvet és a havat eltakarítani. Ezt lehet-e 

szabályozni? Sok helyen levágjuk a füvet, amit nem is nekünk kellene és nem marad kapacitás az 

önkormányzati feladatra.  

 



 12 

dr. Enyedi Mihály: Készül az anyag, ezek meg vannak tervezve. A végrehajtást kell úgy 

kialakítanunk, hogy ez a dolog menjen. Mindenki köteles a saját ingatlana előtt a közterületet 

rendben tartani vágni a füvet. A panelházas övezeteknél más a szabályozás.   

A hóhelyzet kapcsán szeretném elmondani, hogy a téli forgalombiztosítási terv kész, az alapján 

fogunk eljárni. Ha szükséges, feltesszük a honlapra is.   

 

Herczeg Zsolt: A téli forgalombiztosítási tervvel kapcsolatosan egy kivonatos hirdetmény fog 

megjelenni, hogy a lakosság tudja, hogy mire számíthat.  

 

Szűcs Dániel: Az egyik legfontosabb a Laktanya utca megépítése. Itt arra a részre gondolok, ami 

még nem épült meg, ekkor már ugyanis igen nagy terhet tudnánk levenni a Vásárhelyi Pál, a 

Földvári, és a Szolnoki utakról, valamint a kisebb utcákról. A Tamkó Sirató Károly úton pedig meg 

kellene tiltani a forgalmat. Nem az ott lakókra gondolok, hanem a futárszolgálatra, és a nagyobb 

súlyú teherautókra.  

 

Herczeg Zsolt: A közterület karbantartási tervvel kapcsolatban szeretném elmondani, hogy egyrészt 

régi, másrészt az Intézményellátó Kft. sok olyan feladatot lát el, ami nem is lenne a dolga. Ebben a 

tervben az Intézményellátó Kft-nek az lesz a feladata, hogy bejelölje, hogy mit csinál és utána lehet 

az ingatlantulajdonosnak utána menni, hogy ezután ingyen nem lesz pl. szemétszállítás elvégezve. 

Nincs rá kapacitás, ahol meg kellene, oda nem jutunk el annyiszor, ahányszor kellene.   

 

Herczeg Zsolt: Mindenkinek köszönöm a munkáját, nyilvános ülésünket bezárom. Zárt üléssel 

folytatjuk. 

 

 

                                                                      K.m.f. 

 

 

 

      Herczeg Zsolt              dr. Enyedi Mihály  

      polgármester          jegyző 

 

                                                         

 

 

Jegyzőkönyv hitelesítők: 

 

 

 

 

                         Patkós Éva                                                          dr. Siposné Varga Ildikó 

                     városi képviselő                                                              városi képviselő 

 

 

 

 

 

                                                                    Dóczi Józsefné                        

jegyzőkönyvvezető 

 

 

 


